
نصرالله سجادي، 
سعيد احمديان

    گزارش
سرپرست کاروان 
ايران در المپيک 
توکيو با وج�ود دغدغه هايی که درباره کس�ب 
سهميه وجود دارد، توصيه می کند کسي نگران 
ش�رايط کاروان ايران ب�راي المپيک نباش�د.
ورزش ايران اين ماه ها در تکاپوي کسب سهميه 
المپيک 2020 است، رقابت هايی که مرداد سال 
آينده به ميزباني توکيو برگزار می شود و شمارش 
معکوس براي روشن شدن مشعل آن آغاز شده 
است. در همين راستا نصرالله سجادي، سرپرست 
کاروان ايران در المپيک توکيو پس از بازگشت از 
جلسه سرپرستان کاروان های شرکت کننده در 
المپيک، ديروز روبه روي خبرنگاران نشست و از 
آخرين وضعيت کاروان کشورمان براي حضور در 

اين رقابت ها صحبت کرد.
  براي سهميه و مدال احساسي صحبت نکنيد

نجمه خدمتي، احسان حدادي و حسن تفتيان 
سه ورزشکاري هستند که تا امروز توانسته اند سه 
سهميه براي کاروان کشورمان در المپيک توکيو 
کسب کنند. س��هميه هايی که با توجه به اينکه 
مسابقات کسب سهميه اکثر رشته ها باقي مانده 
اس��ت در ماه های آينده افزايش خواهد يافت. با 
اين حال سجادي، سرپرس��ت کاروان ايران در 
المپيک توکيو از هرگونه پيش بينی درباره تعداد 
اعضاي کاروان کش��ورمان در توکيو خودداري 

می کند: »ما پيش بينی می کنيم، ولی فعلًا اعلام 
نمی کني��م. همانطور که فدراس��يون ها فرصت 
کسب سهميه را به ورزشکاران خود می دهند ما 
هم اين فرصت را به فدراسيون ها می دهيم. الان 
چيزی قابل پيش بينی نيست و آخر سال اين عدد 

و رقم را اعلام خواهيم کرد.«
البته سجادي کسب سه سهميه در فاصله کمتر 
از يک س��ال تا ش��روع المپيک را نگران کننده 
نمی داند: »نگران نيستم. می دانم مسابقات ادامه 
دارد و در برخی رش��ته ها تا خردادماه مس��ابقه 
کسب سهميه ادامه دارد. فوتبال و بسکتبال هنوز 
شروع نشده و واليبال و فوتبال نيز هنوز مسابقه 
دارند، به همين دليل چ��ون روش تغيير کرده، 

نمی توان چيزی با دوره قبل مقايسه کرد.«
سرپرست کميته ملي المپيک اعتقاد دارد نبايد 
درباره تعداد کسب سهميه ها و همچنين تعداد 
مدال ها احساسي صحبت کرد: »من در بسياری 
از موارد با ورزش��کار و رئيس فدراسيون جلسه 
داشته ام. ما شناخت داريم و رکوردها را می دانيم، 
اما درباره غيررکوردی ها بايد شرايط را ببينيم و 
رقبا را تحلي��ل کنيم. رنک اول تا س��وم جهان 
تکوان��دو در دوره قبل روی س��کو نرفتند، پس 
المپيک ميدانی متفاوت اس��ت. نبايد احساسی 
صحبت کرد که چند سهميه و مدال می گيريم. 
فدراسيون ها بعد از مسابقاتشان بلافاصله گزارش 

می دهند.«

  همه چيز خوب است!
هرچند سرپرست کاروان ايران در المپيک 2020 
همه چيز را خوب ارزيابي می کند، اما مصاحبه های 
برخي ورزشکاران و رؤساي فدراسيون ها درباره 
مش��کلات مالي و کمبود امکانات، نگرانی هايی 
را در جامعه ورزش به وجود آورده اس��ت، مانند 
صحبت های عليرضا دبير، رئيس جديد فدراسيون 
کش��تي که جمعه هفته گذش��ته در يک برنامه 
تلويزيون��ي اعلام کرد که کش��تي براي کس��ب 

سهميه المپيک و کسب مدال شانسي ندارد! 
غلامرضا محمدي هم يک روز بعد در مصاحبه ای 
عنوان کرد که کش��تي در برزخ است و مشکلات 
مالي اذيت شان می کند. البته اين مشکلات تنها 
مختص به کشتي نيست و در رشته های ديگر هم 
ديده می شود. سعيد مولايي که اين روزها براي 
ش��رکت در رقابت های قهرماني جهان به توکيو 
رفته است در مصاحبه ای عنوان کرده بود »پول 

نمی خواهيم، امکانات بدهيد.«
س��جادي در پاس��خ به س��ؤال »جوان« درباره 
اين دغدغه ه��ا نظر ديگري دارد و ش��رايط تمام 
ورزش��کاراني را که شانس کسب سهميه و مدال 
المپيک دارند، مناسب می داند: »کشتی الان در 
اردو است. گفته اند ۵0 ميليارد بدهی دارند، بدهی 
فدراسيون مربوط به ورزشکار، مربی و من نيست 
و مربوط به فدراسيون است. باور ما اين نيست و 
کشتی سهميه می گيرد. دبير تازه آمده و ديده که 

فدراسيون هم مش��کل دارد. مولايی نيز الان در 
مسابقه است. نمی گويم ايرادی نيست، اگر هست 
بگويند، حل می کنيم. بدهی فدراسيون را به همه 

چيز تعميم ندهيم.«
  فدراسيون ها بودجه شان را مديريت کنند

با اين حال با توجه به محدوديت های اقتصادي به 
گفته سجادي کميته ملي المپيک تا پايان مرداد 
توانسته 80 درصد بودجه سالانه فدراسيون ها را 
واريز کند. در چنين شرايطي موضوعی که اهميت 
پيدا می کند، مديريت بودجه و اس��تفاده از آن به 
بهترين ش��کل ممکن در راستاي کسب سهميه 
المپيک است. مسئله ای که به نظر می رسد کمتر 
مورد توجه برخي فدراسيون ها قرار گرفته است. 
نمونه آن سؤالی بود که ديروز درباره اعزام بی نتيجه 
تيم تيراندازي اهداف پروازي به مسابقات کسب 
سهميه مطرح شد. رقابت هايی که تيم کشورمان 
عملکرد ضعيفي داشت و به رغم هزينه های سنگين 

مالي در رده های پايين جدول جای گرفت.
سجادي توصيه ای به مديران اين فدراسيون ها هم 
دارد: »قطعاً ما هم از آنها درباره هزينه کرد بودجه و 
اعزام ها سؤال می کنيم و بايد از خودشان هم بپرسيد 
که چرا رفتيد. مسئول فنی هر رشته خود فدراسيون 
است و ما اجازه نداريم بيش از حد در امور اعزام ها 
دخالت کنيم. بودجه ای را که در راه کسب سهميه 
المپيک داده ايم، هزينه کنند. ما نمی توانيم بگوييم 

کدام اعزام را بروند و کدام را نروند.«
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نگران المپيک توکيو نباشيد!
برش هايي از نشست خبري سرپرست کاروان ايران در المپيک 2020

فريدون حسن

کاروان بسکتبال راهي گوانجو می شود
تيم ملی بسکتبال ايران پس از پايان تورنمنت پيک در شهر يانگجوی 
چين روز چهارش��نبه برای آغاز مس��ابقات جام جهانی راهی گوانجو 
می شود تا آماده حضور در رقابت های جام جهانی بسکتبال شود. تيم 
ملی کشورمان در گروه C جام جهانی با اس��پانيا، تونس و پورتوريکو 
همگروه است و بنا بر برنامه اعلام ش��ده روز شنبه 9 شهريور از ساعت 
13 به مصاف پورتوريکو می رود. ايران در دومين بازي خود دوش��نبه 
11 شهريور از س��اعت 13 با تونس روبه رو می ش��ود و در آخرين بازي 
مرحله گروهي نيز از ساعت 17 روز چهارشنبه 13 شهريورماه با اسپانيا 

اصلی ترين حريف خود ديدار می کند.

نگویيد فقط یک پله صعود کردیم!
مائده برهانی کاپيتان تيم ملی واليبال بانوان درباره کسب عنوان هفتمی 
قهرمانی آسيا گفت: » ما يک پله ترقی کرديم، ولی از همه کارشناسان و 
مردم می خواهم نگويند که ما تيم اندونزی را برديم و فقط يک پله صعود 
کرديم. اتفاق بزرگی رخ داده و بايد با چشمان باز آينده را نگاه کنيم. کار 
سختی در پيش است و اگر حمايت و برنامه ريزی در کار نباشد، هفتمی 
را هم از دست می دهيم و به رده های پايين تر می رويم. تيم هايی مثل 
چين تايپه و قزاقستان نتوانستند به جمع چهار تيم اول برسند، چون 
چهار تيم اول در دنيای ديگری هستند. اگر به دنبال جوانگرايی هستيم 
بايد توجه بيشتر به ليگ داشته باشيم. بايد حمايت کنيم و ديد مثبت 

به تيم ملی بانوان داشته باشيم.«

شیوا نوروزی

از مصدوميت ستاره ها تا خشم توخل
صبر توماس توخل لبريز شده و او منتظر 
اس��ت که هرچه س��ريع تر تکليف ستاره 
حاشيه ساز مشخص ش��ود. برتری پرگل 
PSG برابر تولوز به جای آنکه حواش��ی 
تيم را کاهش دهد دردسرهای کادر فنی 
را بيش��تر کرد. علاوه بر مش��کل نيمار و 
بحث نارضايتی اش از تيم، دو مصدوم هم 
روی دست سرمربی مانده است. مهاجم 
برزيلی اگرچه مشکلی برای بازی نداشت، 
اما توخل به او اجازه بازی نداد و اس��مش هم در ليس��ت بازيکنان تيم 
برای اين ديدار نبود، ولی در پايان بازی از خجالت مدير ورزشی باشگاه 
درآمد و مستقيماً او را مورد خطاب قرار داد: »بايد هرچه سريع تر تکليف 
انتقال نيمار مشخص شود. البته اصراری به رفتن او ندارم، ولی تصميم 
نهايی با نيمار اس��ت.« نيمار و پاريس��ی ها مدت هاست که به بن بست 
رس��يده اند و با ش��رايطی که به وجود آمده بس��يار بعيد است که اين 
بازيکن بار ديگر برای ژرمن ها به ميدان برود. ستاره ناراضی در فرانسه از 
هميشه تنهاتر است و در اوضاع فعلی هيچ يک از طرفين حاضر به کوتاه 
آمدن نيستند. با اينکه باشگاه درها را برای رفتن نيمار باز گذاشته، اما 
پيشنهادهای مطرح شده آنقدر که بايد نجومی نيستند و قطعاً سران 
باشگاه با مبالغ پيشنهاد ش��ده موافقت نخواهند کرد. البته در بازی با 
تولوز يک اتفاق عجيب رخ داد و آن هم شعارهايی بود که در حمايت از 
نيمار شنيده می شد. با اينکه پيش از اين هواداران دل  خوشی از ستاره 
گران قيمت شان نداشتند، ولی بعد از اين بازی فريادهای نيمار نيمار به 
گوش رسيد. با اين حال مصدوميت دو بازيکن کليدی به مشکلات تيم 
اضافه کرده؛ امباپه و کاوانی ستاره های محبوب توخل آسيب ديده اند و 
امباپه تا مدت ها نمی تواند پا به توپ شود. شيرينی به دست آوردن يک 
برد پرگل، آن هم بعد از باخت به رن در اخبار حواشی و مصدوميت ها 
گم شد. پاريسی ها تا قبل از اينکه کار از کار بگذرد بايد هرچه سريع تر 

فکری به حال حواشی خود کنند.

جيم کانديل

 آ اس

تو سرطان را شکست می دهی مربی!
سينيش��ا ميهايلوويچ، س��رمربی بولونيا بعد از 41 روز بستری و تحت 
درمان بودن برای معالجه سرطان خود يک شنبه شب هدايت تيمش 
را از کنار زمين بر عهده داش��ت. ميهايلوويچ که ش��ش هفته قبل بعد 
از آنکه رس��ماً اعلام کرد بنا به تش��خيص پزش��کان به سرطان خون 
مبتلاست و روند درمان خود را آغاز خواهد کرد در جريان ديدار بولونيا 
مقابل هلاس ورونا روی نيمکت تيمش نشس��ت تا در شبی احساسی 
برای هواداران فوتبال هدايت شاگردانش را مستقيماً از کنار زمين به 
عهده بگيرد و ثابت کند که قصد شکس��ت دادن اصلی ترين رقيب اين 
روزهايش يعني سرطان را دارد. زمانی که در شروع بازی، ميهايلوويچ 
به همراه بازيکنانش وارد استاديوم خانگی ورونا شد، درحالی که علائم 
ضعف فيزيکی در چهره و قامت او مشخص بود، هواداران بولونيا شروع 
به تشويق سرمربی شان کردند و با شعارهايی دلگرم کننده او را سر ذوق 

آوردند. اين ديدار در نهايت با تساوي يک - يک به پايان رسيد.

AFC یک بام و دو هواي تاج با قانون
برگزاري کارگاه يک روزه قوانين رسانه ای در فوتبال فرصت بسيار خوبي 
بود که فدراسيون فوتبال خواسته يا ناخواسته در اختيار اصحاب رسانه قرار 
داد. فرصتي که با استفاده از آن پي برديم که چه حقوقي به عنوان رسانه در 
خصوص انعکاس اخبار فوتبال داشته ايم و تا حالا از آن محروم بوده ايم. از چه 
امتيازهايي به عنوان خبرنگار، عکاس و مدير رسانه بايد برخوردار می شديم  
که نشده ايم. البته چه محدوديت هايی داريم که وقتي خوب نگاه کنيم به 

راحتي می شود متوجه شد که خيلي بيشتر از آنها را متحمل شده ايم.
کارگاه بسيار خوبي بود و به عنوان نويسنده اين چند سطر استفاده لازم 
را از آن بردم، ولي صحبت های رئيس فدراسيون فوتبال بعد از اين کارگاه 
و تهديد خبرنگاران با مستمسک قرار دادن قانونAFC  نکته ای  است 
که درک آن براي تمام آنهايي که در جلسه حضور داشتند، بسيار سخت 
است. مهدي تاج در همان ابتدا جلسه را ترک کرد و حالا خبر می رسد 
که عنوان کرده چنانچه خبرنگاري در نشست های خبري سؤال بی ربط 
بپرسد مطابق قوانين فيفا و کنفدراسيون آسيا با محروميت چهار ساله 
روبه رو می شود. البته سخنگوي فدراسيون فوتبال بلافاصله اعلام کرد 
که از حرف های تاج سوءبرداشت شده، اما اين سؤال مطرح می شود که 
چگونه جناب رئيس که حتي به خود زحمت نداد تا قدري بيش��تر در 
جلسه حضور داشته باش��د و حتماً اطلاعات آن را قبل يا بعد از جلسه 
دريافت کرده چش��م روي آن  همه امکاناتي که بايد در اختيار اصحاب 
رسانه قرار می داده و نداده بسته است، اما خيلي خوب آن قسمت را که 
مربوط به تخلفات حق پخش است به نشست های خبري ارتباط می دهد 

و تفسير قانون می کند! 
حداقل ما که در اين کارگاه حضور داشتيم اين نکته را متوجه شديم که 
مقررات رسانه ای AFC  و فيفا مواردی برای محروم کردن خبرنگار دارد 
و آن  هم به جايی برمی گردد که خبرنگاری تخلفات محرزی در جريان 
برگزاری رقابت های فوتبالی در موضوع ضبط ويدئويی، پخش آنلاين 
رقابت ها يا نشست های خبری انجام دهد که اين مهم تخطی از مقررات 
حق پخش تلويزيونی فوتبال محسوب می شود و خبرنگار مربوط پس 
از تذکر، تکرار و گزارش نماينده رسمی رقابت ها در »ليست سياه« قرار 
می گيرد که اين موضوع می تواند تبعاتی برای خبرنگار و رسانه مربوط 
داشته باشد. اين تبعات تنها در موضوع مذکور و بر اساس مقررات فيفا، 
محروميت حداکثر چهار ساله از حضور در رويدادهای مهم فوتبالی برای 
رسانه و خبرنگار متخلف به همراه خواهد داشت و جالب تر اينکه طبق 
مقررات کنفدراسيون فوتبال آس��يا اين تنبيه حداکثر دو ساله خواهد 
بود. حالا جناب تاج چگونه و با استناد به چه قانوني حرف از چهار سال 

محروميت به ميان آورده ، سؤالی بی پاسخ است.
بد نيست براي آگاهي بيشتر رئيس فدراسيون فوتبال به اين نکته مهم 
اشاره کنيم که بر اساس مقررات بين المللی فعاليت رسانه ای در فوتبال، 
خبرنگاران در نشست های خبری حق دارند هر پرسشی را مطرح کنند 
و تنها اين وظيفه مدير رسانه ای تيم هاست که به سرمربی درباره پاسخ 
دادن يا ندادن به اين سؤال مش��ورت بدهند، حتي مترجم نيز نبايد و 

نمی تواند اقدام به سانسور پرسش های مطرح شده کند.
جالب تر اينکه ادعاي مهدي تاج در محروميت خبرنگاران بابت آنچه او 
سؤال بی ربط عنوان کرده با قوانين جزايي داخل کشور نيز منافات دارد. 
با تمام اين احوال امروز براي اصحاب رسانه اين پرسش مطرح است که 
آيا فدراسيون فوتبال در قبال تمام بی قانونی ها و تخلفات ريز و درشت 
اعضای خود که همه مي دانيم چه نق��ش پررنگی در حوادث تلخ فصل 
گذشته ليگ فوتبال داش��تند هم اينگونه قاطعانه حرف از محروميت 
می زند يا اينکه همانطور که بارها ديده ايم با مماش��ات و قانون گريزی 

اسباب فرار از محروميت آنها را فراهم می کند؟!
 اين يک بام و دو هواي فدراسيون فوتبال به طور حتم بيشترين و بدترين 
ضربات را به پيکر فوتبال ايران خواهد زد. ضرباتي که تبعات آن در آينده 

نه چندان دور مشخص خواهد شد.

برخی روی کاغذ به سهميه نزدیک ترند

توجيه غيبت فوتسالی ها در مراسم برترین ها
مراسم برترين های      حاشيه
فوتبال به بدترين 
ش��کل ممکن و با انتخاب هايی بس��يار عجيب 
برگزار شد و انتقادات بسياری را در پی داشت که 
يکی از اين انتقادها حذف فوتسال از اين برنامه 
بود، آن هم در ش��رايطی که در بنرهای مراسم 
برترين های فوتبال نام فوتسال هم گنجانده شده 
بود. در برگزاری مراس��م اما خب��ری از انتخاب 
فوتسالی ها نبود و تنديس های ساخته شده برای 
فوتسالی ها به بازيکنان فوتبال ساحلی داده شد. 
در توجيه اين اتفاق عجي��ب آرش جابری، دبير 

سازمان ليگ اعلام کرد که فوتسالی ها قصد دارند 
در مراس��می مجزا برترين ه��ا را انتخاب کنند. 
مس��ئله ای که صادق درودگ��ر، رئيس کميته 
بازاريابی فدراسيون فوتبال که در برگزاری مراسم 
برترين ها نقش پررنگی داش��ت هم آن را تأييد 
کرد: » گفته شد در اين تاريخ اکثر فوتسالی ها در 
ايران نيستند و پرهيزکار، رئيس کميته فوتسال 
عنوان کرد که ما خودمان مجزا مراس��می برای 
فوتس��ال می گيريم. با پرهيزکار در اين زمينه 
هماهنگ هستيم و اگر در آينده هم کمکی نياز 

داشته باشد از او دريغ نخواهيم کرد.«

مدافع عنوان قهرمانی واليبال 
دنيا حيدري
    واليبال

نوجوانان با شکست برابر ايتاليا 
راه���ی يک هش��تم ش�د. 
نايب قهرمانی در جام جهانی کوچک قبل از رقابت های واليبال 
قهرمانی نوجوانان جهان اين امي��دواری را ايجاد کرده بود که 
نوجوانان ايران بار ديگر در اين رقابت ها خوش بدرخش��ند و با 
جام قهرمانی به کشور بازگردند، درست مثل مرتبه قبل که در 
عين شايستگی به عنوان قهرمانی دس��ت يافتند.  دور نخست 
شانزدهمين دوره رقابت های واليبال قهرمانی نوجوانان جهان با 
نتايج ناباورانه ای همراه بود، به طوری که شاگردان وکيلی تنها با 
دو برد راهی يک شانزدهم شدند و بعد از قبول شکست ناباورانه 
برابر چک در آخرين ديدار دور يک شانزدهم برابر ايتاليا نيز تن 
به شکست دادند تا اميد زيادی به موفقيت آنها در مرحله بعدی 
نباشد. نوجوانان ايران که پيروزی برابر بلغارستان و کلمبيا را در 

اين رقابت ها در کارنامه دارند در بازی برابر ايتاليا هم با شکست 
زمين را ترک کردن��د تا با نتايجی نامطمئن راهی يک هش��تم 
مس��ابقات قهرمانی نوجوانان جهان شوند. ش��اگردان وکيلی 
حالا در اين مرحله بايد به مصاف کوبا بروند، آن هم درحالی که 
اميرحسين توخته، يکی از بهترين واليباليست های ايران هنگام 
فرود بعد از دفاع روی تور در بازی با ايتاليا مچ پايش پيش خورد و 
مسابقات جهانی را از دست داد. حالا قهرمان دوره قبل بايد بدون 
يکی از مهره های تأثيرگذار خود در يک هشتم به ميدان برود. اين 
در شرايطی است که نتايج به دست آمده در مرحله نخست و دو 
شکست برابر چک و ايتاليا نگرانی هايی را در خصوص نتيجه کار 
نوجوانان واليباليست ايران در بازی های جهانی به وجود آورده 
و بايد ديد ياران وکيلی می توانند در اين مرحله با کنار زدن کوبا 
به يک چهارم مسابقات صعود و دو شکست قبلی خود را جبران 
کنند يا تکرار قهرمانی جهان رؤيايی دست نيافتنی خواهد شد.

صعود به يک هشتم با طعم تلخ شکست برابر ايتاليا

کوبا فرصتی برای جبران

 بعد از س��ه سال 
شميم رضوان

     چهره
غيبت در مسابقات 
قهرمان��ی آس��يا 
موفق به کس��ب طلای اين رقابت ها ش��د تا به 

واس��طه کس��ب اين مدال، ش��رايط خوبی در 
رنکينگ المپيک داشته باشد. پورشيب، کاپيتان 
تيم ملی کاراته ايران اما تأکيد می کند که بعد از 
پايين آمدن از س��کوی قهرمان��ی همه چيز را 
فراموش کرد و تنها خاطره و يک مدال برايش به 
يادگار ماند، چراکه هدفش را موفقيت در ماراتن 
سخت، طولانی و سنگين کسب سهميه المپيک 
می داند و برای رسيدن به اين مهم تلاش می کند: 
»14، 1۵ س��ال اس��ت که برای کش��ور عزيزم 
مسابقه می دهم و هيچ وقت از مبارزه خسته و در 
هيچ مدال��ی نيز غرق نش��دم، چون هميش��ه 
هدف های بزرگ تری مثل کسب سهميه المپيک 
و مدال اين رقابت ها وجود دارد، خصوصاً حالا 
که اصلًا نمی توان با قاطعيت از کسب سهميه 
ورزش��کاری صحبت کرد. البته هنوز 9 هزار 
امتياز دس��ت نخورده تا پايان مسابقات کسب 
سهميه باقی مانده، اما ش��رايط بسيار سخت و 
فاصله  ها خيلی نزديک اس��ت و ام��کان تغيير 
جايگاه ورزش��کاران وجود دارد. کاراته ورزش 
لحظه ها و اتفاقات آن تأثيرگذار است و نمی شود 
با قاطعيت پيش بينی کرد که چه کسی سهميه 
المپيک را کسب می کند. شايد روی کاغذ برخی 
بازيکنان به المپيک نزديک تر باش��ند، اما اين 

چيزی را ثابت نمی کند.«

 اولين برد بارسلونا با درخشش گريزمان 
به دست آمد

آینده کاتالان ها در دست جوانان آینده دار
درخشش ستاره های جوان، آبی واناری ها را به آينده اميدوار کرد. اولين 
پيروزی بارس��لونا در فصل جديد در حالی مقابل بتيس رقم خورد که 
شکست در هفته نخست هواداران را نگران کرده بود. شاگردان ارنستو 
والورده در غياب ليونل مسی و لوئيز سوارز ۵ بر 2 بتيس را شکست دادند 
تا طرفداران اين تيم با خوشحالی نيوکمپ را ترک کنند. اتفاقات ويژه ای  
در اين بازی برای کاتالان ها رقم خورد، از گلزنی ستاره تازه وارد گرفته تا 

حضور بازيکن 16 ساله در زمين.
  دبل فرانسوی

عقب افتادن از حريف در خانه هواداران را نگ��ران کرده بود. 27 دقيقه 
بحرانی در نيمه اول با گلزنی آنتوان گريزمان به پايان رسيد. مهاجمی که 
به خدمت گرفتنش 126 ميليون يورو خرج روی دست بارسلونا گذاشت، 
دو گل اول تيمش را به ثمر رساند و در اصل موتور گلزنی بارسلونا را روشن 
کرد. گريزمان که انتقالش به نيوکمپ حواشی زيادی را به دنبال داشت 
با دبل ارزشمندش هم دل هواداران را به دست آورد و هم دل سرمربی 
را. درخشش اين بازيکن فرانسوی خوشحالی دو ستاره سکونشين بارسا؛ 
مسی و سوارز را نيز به همراه داشت. گريزمان بعد از بازی مدعی شد که 
برای گلزنی از مسی و برای شادی گلش از لبرون جيمز )ستاره بسکتبال 
امريکا( تقليد کرده است: »بعد از شکست هفته اول ، می دانستيم که اين 
هفته بايد س��خت تر کار کنيم. گل بتيس ما را به خودمان آورد و بعد از 
آن يک بازی خوب ارائه کرديم و موقعيت های گلزنی فراوانی داشتيم. 
اميدوارم که اين روند ادامه داشته باشد. نسبت به بازی هفته گذشته مان 
مقابل بيلبائو در اين بازی عملکرد بسيار بهتری داشتيم. من در تمرينات 
ديده  ام چگونه مس��ی ضربات از راه دور را می زند و برای زدن گل دومم 
سعی کردم که از او تقليد کنم. در خصوص شادی پس از گل دوم هم بايد 

بگويم اين شادی را لبرون جيمز انجام داد و من از آن خوشم آمد.«
  تمجيد از گريزمان

والورده در کنفرانس خبری بعد از بازی با آرامش بيش��تری سخن گفت. 
سرمربی بارسا که بعد از شکست تيمش به بيلبائو با انتقادهای زيادی روبه رو 
شده بود ابراز اميدواری کرد گلزنی های گريزمان و ديگر بازيکنان بارسا تداوم 
داشته باشد: »اين را می دانيم که به دليل مصدوميت هايی که داشتيم برای 
گريزمان روز سختی بود، ولی او برای کمک به روند تيم بارها به عقب برگشت 
و به خط ميانی کمک کرد و تأثير قابل توجهی در پيروزی بارسا داشت. اين را 
می دانيم که اگر مهاجمان ما به عقب برگردند شانس بيشتری برای پيروزی 
خواهيم داشت. اين برای ما ضروری است که بازيکنان بيشتری گلزنی کنند. 
اينکه در اين بازی پای گريزمان به گلزنی باز شد به او حاشيه امنيت بيشتری 
داد.« مصدوميت ليونل مسی و ريسک نکردن در خصوص استفاده از ستاره 
آرژانتينی موضوع ديگر صحبت های والورده بود: »برآورد از وضعيت مسی 
مثبت نبود، ولی مصدوميت او عود نکرده است. ما قبلاً هم گفتيم که برای 
استفاده از هيچ بازيکنی عجله نخواهيم کرد. آنچه ما می خواستيم اين بود 

که از عود کردن مصدوميت مسی جلوگيری کنيم.«
  جوانان آينده دار

در شبی که دو مهاجم کليدی بارسلونا در ترکيب حضور نداشتند، والورده 
تصميم بزرگی گرفت؛ ميدان دادن به کارلس پرز و آنسو فاتی؛ اولی سومين 
گل بارسا را به ثمر رس��اند و دومی نيز تا آستانه گلزنی پيش رفت. مرد اول 
نيمکت کاتالان ها در اين فصل بيش از پيش به جوانان آينده دار تيم اعتماد 
کرده است. پرز 21 س��اله با گلی که به بتيس زد جواب اعتماد سرمربی را 
داد و فاتی نيز در 12 دقيقه ای  که فرصت عرض اندام داشت تمام تلاشش را 
برای خودنمايی به کار گرفت. فاتی 16 ساله حالا دومين بازيکن جوان تاريخ 
بارسلونا لقب گرفته که محصول لاماسياست. پديده اهل گينه نخستين تجربه 
بازی در نيوکمپ را اينگونه شرح داد: »واقعيت اين است که خيلی عصبی 
بودم و فقط می توانم از همه تشکر کنم. بعد از بازی در زمين ماندم، چون باورم 
نمی شد.« والورده هم در تمجيد از بازيکن نوجوان تيمش گفت: »او اعتماد به 
نفس زيادی دارد. در فضاهای خالی حرکت می کند و در موقعيت های تک به 
تک درگير می شود. فاتی جوان ترين بازيکنی است که من به او ميدان داده ام، 
ولی چه در مورد بازيکنان جوان و چه بازيکنان کهنه کار آنچه برای ما مهم 
است عملکرد  آنهاست و برای همين بود که به او اجازه دادم در اين بازی برای 
اولين بار با پيراهن بارسا به ميدان برود.« اتفاق جالب ديگر استقبال ليونل 
مس��ی از فاتی در تونل منتهی به رختکن بارسا بود. مهاجم آرژانتينی پس 
از انتشار عکسی از فاتی در وصف نمايش هم تيمی هايش نوشت: »نمايش 
فوق العاده از همه بازيکنان و سه امتياز نخست در لاليگا. خيلی خوشحالم که 

می بينم اين پسران با تيم نخست در خانه به رؤياهايشان می رسند.«


